

(d) Title of ownership of the assets of the Darling Foundation and the Léon Bernard Fund;

2. To consider the different aspects of the problem of the transfer of the medical and health material of the League of Nations Library and to submit to the Economic and Social Council a draft plan within the framework of a general policy relating to the use of the Central Library by the United Nations and by the specialized agencies.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

### **130 (II). Report to the Economic and Social Council on the work of regional conferences and assemblies**

*The General Assembly,*

*Having noted* chapter III of the report of the Economic and Social Council,<sup>1</sup>

*Recommends* to Members of the United Nations holding regional conferences or assemblies that, whenever items covered by this chapter are subjects for discussion, they should communicate the conclusions reached or partial studies made to the Economic and Social Council of the United Nations, with a view to promoting comprehensive and universal solutions of the questions covered by this chapter.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

### **131 (II). Entry into force of the constitution of the World Health Organization**

*The General Assembly,*

*Noting* the action taken by the Secretary-General pursuant to resolution 61 (I)<sup>2</sup> adopted by the General Assembly on 14 December 1946 concerning the establishment of the World Health Organization;

*Noting* that acceptances of the constitution of the World Health Organization by Members of the United Nations fall considerably short of the number required to bring the constitution of the Organization into force;

*Having regard* to the urgent and important problems of public health and hygiene that require international action for their solution,

*Recommends* all Members of the United Nations which have not already done so to accept the constitution of the World Health Organization at the earliest possible date, and

*Authorizes* the Secretary-General to transmit the above recommendation to all States, which, whether Members of the United Nations or not, sent representatives or observers to the International Health Conference.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

<sup>1</sup> See *Official Records of the second session of the General Assembly*, Supplement No. 3.

<sup>2</sup> See *Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session*, page 96.

d) La propriété de l'actif de la Fondation Darling et de la Fondation Léon Bernard;

2. A étudier sous ses différents aspects, le problème du transfert de la documentation concernant la médecine et l'hygiène contenue dans la bibliothèque de la Société des Nations et à soumettre au Conseil économique et social un projet conçu dans le cadre d'une politique générale d'utilisation de la bibliothèque centrale par l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

### **130 (II). Rapport au Conseil économique et social sur l'activité des conférences et des assemblées régionales**

*L'Assemblée générale*

*Prend note* du chapitre III du rapport du Conseil économique et social<sup>1</sup>, et

*Recommande* aux États Membres des Nations Unies qui tiennent des conférences ou des assemblées régionales, chaque fois que des questions étudiées dans ce chapitre sont à leur ordre du jour, de communiquer leurs conclusions ou les études partielles entreprises au Conseil économique et social des Nations Unies, en vue de parvenir à des solutions complètes et universelles des questions étudiées dans ce chapitre.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

### **131 (II). Entrée en vigueur de la constitution de l'Organisation mondiale de la santé**

*L'Assemblée générale,*

*Prenant acte* des mesures prises par le Secrétaire général à suite de la résolution 61 (I)<sup>2</sup> portant création de l'Organisation mondiale de la santé, qui a été adoptée par l'Assemblée générale le 14 décembre 1946;

*Prenant acte* du fait que le nombre des États Membres qui ont approuvé la constitution de l'Organisation mondiale de la santé est loin d'atteindre le chiffre requis pour que la constitution de cette organisation puisse entrer en vigueur;

*Tenant compte* des problèmes urgents et importants de santé et d'hygiène publique dont la solution exige des mesures d'ordre international,

*Recommande* à tous les Membres de l'Organisation des Nations Unies qui n'ont pas encore approuvé la constitution de l'Organisation mondiale de la santé de le faire le plus tôt possible, et

*Autorise* le Secrétaire général à communiquer cette recommandation à tous les États Membres ou non de l'Organisation des Nations Unies, qui ont envoyé des représentants ou des observateurs à la Conférence mondiale de la santé.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

<sup>1</sup> Voir les *Documents officiels de la deuxième session de l'Assemblée générale*, Supplément No. 3.

<sup>2</sup> Voir les *Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session*, page 96.